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Protokół nr 1/2024
Posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

Rady Miejskiej w Zdzieszowicach 
w dniu 12 czerwca 2024 r.

I. Wstęp

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1500 i zakończyło o godz. 1800. Obradom przewodniczył Jędrzej 
Kopecki. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Przewod
niczący Rady zgodnie z listą obecności.

II. Porządek obrad:

1. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji.

2. Praca nad zmianami statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej w Zdzieszowicach.

3. Omówienie harmonogramu wdrażania zmian w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miejskiej.

4. Ustalenie i zatwierdzenie planu pracy komisji na II półrocze 2024 roku.

5. Sprawy różne.

6. Obywatelskie wysłuchanie publiczne - możliwość udzielenia głosu obecnym mieszkańcom w 
sprawach oświaty, kultury lub sportu.

III. Przebieg posiedzenia.

Ad 1. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji, i

Na wiceprzewodniczącego Komisji Rozwoju (gospodarczego i Budżetu jednogłośnie został wy
brany radny Zygmunt Hawzner.

Ad 2. Praca nad zmianami statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej w Zdzieszowicach.

W roli eksperta głos zabrał radny Bartłomiej Kółużny, którego marzeniem jest opracowanie stra
tegii polityki młodzieżowej w Gminie, tak aby wszelkie instytucje samorządowe wiedziały jak z 
młodzieżą postępować. Omówiono kluczowe problemy związane z aktualnym statutem Młodzie
żowej Rady Miejskiej, jej funkcjonowaniem oraz chęcią ich zmian w nadchodzącej przyszłości.

Brak motywacji i zaangażowania: Zwrócono uwagę na niski poziom zaangażowania mło
dzieży w działania Rady. Dyskutowano o konieczności znalezienia odpowiedniego opiekuna, 
który byłby w stanie bardziej efektywnie współpracować z młodymi radnymi. Sugerowano, że ide
alnym kandydatem byłby ktoś młody, kto lepiej rozumie potrzeby młodzieży, np. Bartłomiej
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Kałużny, który sam jest radnym i ma dobre relacje z młodzieżą.

Wiek kandydatów: Poruszono temat wieku osób mogących kandydować do Rady. Obecnie 
jest to wiek 18 lat, ale zasugerowano podniesienie tego limitu do 21 lat. Argumentowano, że 
starsi kandydaci mogą być bardziej dojrzali i lepiej przygotowani do pełnienia swoich obowiąz
ków.

Brak regularnych spotkań i wsparcia ze strony samorządu: Wskazano na problemy z organi
zacją regularnych spotkań Rady oraz brak wsparcia ze strony dorosłego samorządu. Dyskuto
wano nad potrzebą lepszej integracji młodych radnych Młodzieżowej Rady Miejskiej oraz wypra
cowania stabilnych procedur działania Rady.

Niewystarczająca edukacja i przygotowanie młodzieży: Proponowano organizację warszta
tów dla młodzieży, aby lepiej przygotować ich do pełnienia funkcji w Radzie, zrozumienia roli sa
morządu i swoich obowiązków.

W toku dyskusji uznano, że własny - niewielki - budżet Młodzieżowej Rady Miejskiej przyczyni 
się do wzrostu jej znaczenia i nauki jak te środki wykorzystywać. Członkowie Komisji podnosili, 
że podobnym budżetem powinna dysponować Rada Seniorów. Dyskutowano również nad zmia
nami przy liczbach mandatów. Jedną z propozycji było po 2 kandydatów z każdej szkoły, nieza
leżnie od ilości uczniów oraz czterech kandydatów z zewnątrz, inna propozycja to 12 + 3 (12 
uczniów ze szkół i 3 z pochodzących z losowania). Pojawiła się również koncepcja, aby członkami 
MRM zostawali jedynie uczniowie szkół z terenu gminy, jednak nie znalazła poparcia.

Ad 3. Omówienie harmonogramu wdrażania zmian w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miej
skiej.

W drugiej części spotkania omawiano harmonogram działań związanych z wdrażaniem zmian w 
funkcjonowaniu,Młodzieżowej Rady Miejskiej, ustalono że żadne zmiany nie zostaną podjęte do 
czasu wyłonienia nowej rady w zarządzonych już na dzień 24 października wyborach. Po tym ter
minie nastąpią konsultacje społeczne w sprawie statutu, a następnie zmiany.

Ad 4. Ustalenie i zatwierdzenie planu pracy komisji na II półrocze 2024 roku.

Plan pracy komisji od miesiąca lipca do grudnia 2024 roku.

Lipiec

1. Analiza i opiniowanie projektów uchwał.

2. Sprawy bieżące.

Sierpień

1. Informacja dot. przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego.

2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał.

3. Analiza wniosków złożonych przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu 

Wrzesień

1. Wizytacja i przegląd placówek oświatowych.

2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał.

3. Sprawy bieżące.
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Październik

1. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok 2023/2024.

2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał.

3. Sprawy bieżące.

Listopad

1. Analiza projektu budżetu na rok 2025 dotycząca zadań komisji.

2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał.

3. Sprawy bieżące.

Grudzień

1. Zaopiniowanie projektu budżetu na rok 2025 w zakresie działań komisji.

2. Przyjęcie planu pracy komisji na rok 2026.

3. Analiza i opiniowanie projektów uchwał.

4. Sprawy bieżące.

Ad 5. Sprawy różne.

• SPRAWA KUCHNI W PUBLICZNEJ SZKOLE PODSTAWOWEJ NR 1

o Radna Ewa Schweda zreferowała pozostałym radnym sytuację z kuchnią w PSP1 oraz brakują
cych kwot na ten cel. Następnie doszło do dyskusji w tym temacie.

• PRZEGLĄD STATUTÓW SZKÓŁ

o Radny Bartłomiej Kałużny podniósł wątek szeregu zapisów statutów szkół, które mogą zostać 
zakwestionowane jako niezgodne z prawem i w związku z tym poprosił o ich analizę.

• ŚWIETLICE OSIEDLOWE

o Radny Tomasz Nowicki poruszył temat funkcjonowania świetlic. Temat do rozeznania i rozwi
nięcia w przyszłych pracach Komisji.

Ad 8. Obywatelskie wysłuchanie publiczne

Brak było mieszkańców, którzy chcieliby zabrać głos.

W związku ż brakiem dalszych uwag. Przewodniczący zamknął posiedzenie komisji.

Na tym protokół zakończono. Protokołował: Jędrzej Kopecki

IV. Podjęto następujące wnioski

Radny Tomasz Nowicki wystąpił z wnioskiem oto, aby w każdej klasie na jakimś etapie kształce
nia doszło do spotkania (1 godzina lekcyjna) z radnym lub burmistrzem lub działaczem samo
rządowym, który wytłumaczy i wyjaśni rolę samorządu. f i .
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2. Radny Bartłomiej Kałużny zwrócił się z wnioskiem o wystosowanie prośby do Biura Administra
cyjno-Ekonomicznego Oświaty w Zdzieszowicach o przegląd statutów gminnych szkół pod kon
tem ewentualnych wadliwych zapisów prawnych tam sformułowanych.

V. Program następnego posiedzenia w lipcu 2024:
-  Zaopiniowanie wniosku o nadanie imienia Publicznemu Przedszkolu w ------ ,.
-  Zaopiniowanie konspektu warsztatów dla Młodzieżowej Rady Miejskiej w Zdzieszowicach.
-  Planowane prace remontowe w placówkach oświatowych w sezonie wakacyjnym.
-  Działanie bibliotek na terenie Gminy.
-  Zasoby mieszkaniowe w placówkach oświatowych.

Przewodniczący Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

Jędrzej Kopecki
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